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Besluitenlijst 
Vergadering van de Statencommissie  

Woensdag 14 juni (Blok 1) en 28 juni 2023 (Blok 2) 
Locatie: Statenzaal van het Drents parlement 

U kunt de agendavoorstellen, de ingezonden brieven en de live-stream via het StatenInformatie- 
Systeem (SIS) van de vergadering van 14 juni inzien op de website van het Drents Parlement on-
der het volgende adres: Statencommissie 14 juni 2023 09:30:00, Drents parlement 
U kunt de agendavoorstellen en de live-stream via het StatenInformatieSysteem (SIS) van de  
vergadering van 28 juni inzien op de website van het Drents Parlement onder het volgende 
adres: Statencommissie 28 juni 2023 09:30:00, Drents parlement 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 14 juni 2023 is als bijlage opgenomen 
bij deze besluitenlijst. 
 

Aanwezig:  
de heer J. Puper (PvdA) (voorzitter Blok 1) 
mevrouw A. Udinga (VVD) (voorzitter Blok 2) 
 
de heer J.C. Aikema (ChristenUnie) (Blok 2) 
de heer C.S. van den Berg (BBB) (Blok 2) 
mevrouw B. van den Berg-Slagter (ChristenUnie) 
   (Blok 2) 
mevrouw W.G. Bolhuis-van Unen (BBB) (Blok 2 ) 
de heer B. Bolumba (GroenLinks) (Blok 1 en 2) 
de heer E. Bos (GroenLinks) (Blok 1 en 2) 
de heer R.A.A. Bosch (PvdA) (Blok 1 en 2) 
de heer G.B.H. Brandsema (ChristenUnie) (Blok 1  
   en 2) 
de heer J.W. Brinkhorst (D66) (Blok 1 en 2) 
de heer J.P. Brouwer (BBB) (Blok 2) 
de heer B. van Dekken (CDA) (Blok  
   1 t/m agendapunt 8 en bij Blok 2) 
de heer D. Dekker (Sterk Lokaal Drenthe) 
   (Blok 2) 
mevrouw G.J. Dikkers (SP) (Blok 1 en 2) 
de heer J. Faber (Partij voor de Dieren) (Blok 1 
   en 2) 
mevrouw H.M. Fickenscher (Volt) (Blok 1) 
de heer J.C. Hellendoorn (D66) (Blok 1 en 2) 
mevrouw S. Hilgenga-van Dam (CDA) (Blok 1 
   en 2) 
de heer M. Jansen (BBB) (Blok 2) 
mevrouw A.A. Jongman (BBB) (Blok 2) 

 
mevrouw A.M. Kleine Deters (D66) (Blok 1 en 2) 
mevrouw H. Koning (BBB) (Blok 1) 
de heer T.A. Koopmans (PVV) (Blok 1 en 2) 
mevrouw M. Kramer-Hammenga (Volt) (Blok  
   1 en 2) 
de heer J.H. Kreuze (CDA) (Blok 2) 
de heer H. Loijenga (Volt) (Blok 1 en 2) 
de heer H. Loof (PvdA) (Blok 1 en 2) 
mevrouw S.A. Maris-Brouwer (BBB) (Blok 1 en 2) 
mevrouw L. Martens-Schuitema (VVD) (Blok 2) 
de heer F. El Masoudi (Forum voor Democratie)  
   (Blok 1 en 2) 
mevrouw F.S. Mensen-Maat (PvdA) (Blok 2) 
de heer W.L.H Moinat (SP) (Blok 1 en 2) 
mevrouw H. Mulder (VVD) (Blok 1 t/m agenda- 
   punt 7) 
mevrouw C.E. Niessink (Forum voor Democratie)  
   (Blok 1 en 2) 
de heer H. Omlo (JA21) (Blok 1 en 2) 
de heer J.R. Oosting (VVD) (Blok 2) 
mevrouw S.J. Peeks (Partij voor de Dieren) (Blok  
   1 en 2) 
de heer S.R. Pormes (GroenLinks) (Blok 1 en 2) 
mevrouw K.E. Pouwels-Koopman (ChristenUnie)  
   (Blok 1) 
de heer J.F. van Reijmersdal (Partij voor de  
   Dieren) (Blok 1 en 2) 
de heer J.J. Rook (GroenLinks) (Blok 1 en 2) 

https://www.drentsparlement.nl/Vergaderingen/Statencommissie/2023/14-juni/09:30
https://www.drentsparlement.nl/Vergaderingen/Statencommissie/2023/28-juni/09:30
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de heer A.K. Schoenmaker (Sterk Lokaal  
   Drenthe) (Blok 1 en 2) 
de heer H.G.J. Schuinder (BBB) (Blok 1 en 2) 
de heer B. Schütte (BBB) (Blok 2) 
de heer H.L. Smeenge (BBB) (Blok 1) 
de heer K. Timmerman (BBB) (Blok 1) 
mevrouw Y.M. Turenhout (PvdA) (Blok 1 en 2) 
de heer N.A. Uppelschoten (PVV) (Blok 1 en 2) 
de heer G.A. Veltrop (BBB) (Blok 2) 
de heer C. Vianen (VVD) (Blok 1 en 2) 
de heer A. Vorenkamp (PVV) (Blok 1 en 2) 
de heer A.V.B. Vos (Forum voor Democratie)  
   (Blok 1 en 2) 
de heer W.H. Vossebeld (BBB) (Blok 1 en 2) 
de heer H. van de Weg (SP) (Blok 2) 
de heer S.K.D.S. Zandvliet (SP) (Blok 1 en 2) 
mevrouw R.R.M. Zuiker (Partij voor de Dieren) 
   (Blok 1 en 2) 
de heer G. Zuur (CDA) (Blok 1 en 2) 
 
de heer T.H. Corporaal, Statenadviseur 
 

Voorts aanwezig de leden van het  
demissionair college van GS: 
mevrouw N. Vedelaar (PvdA) 
de heer H. Brink (VVD) 
de heer H.G. Jumelet (CDA) (demissionair 
  gedeputeerde) 
de heer J.N. Kuipers (GroenLinks) 
de heer T. Stelpstra (ChristenUnie) 
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1. Opening  

De voorzitter opent om 9.30 uur de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  
In de nieuwe Statenperiode wordt bij de Statencommissie gewerkt in 3 blokken. De heer Puper 
(PvdA) is voorzitter van Blok 1, mevrouw Udinga (VVD) is voorzitter van Blok 2 en de heer 
Smeenge (BBB) is voorzitter van Blok 3. Voor ieder agendapunt zijn 3 plaatsen beschikbaar voor 
een fractie. 

2. Vaststelling van de agenda 

De agenda wordt vastgesteld.  

3. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

4. Besluitenlijst van de vergadering van de Statencommissie van 17 mei 2023 en de lijst 
van toezeggingen 

Er zijn geen opmerkingen over de besluitenlijst.  
 
Gedeputeerde Kuipers heeft een opmerking n.a.v. de lijst van toezeggingen. De deadline van 
motie M 2023-8 ‘Zorgen voor spoedeisende zorg’ is verplaatst naar oktober 2023. 
 
De besluitenlijst en de lijst van toezeggingen van de vergadering van 17 mei worden conform 
vastgesteld. 

5. Ingekomen stukken 

De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
De fractie van PVV vraagt, ook namens de BBB, om agendering van de brief (B8) van Stichting 
Samenleving Landbouw en Natuur.  
 
De volgende schriftelijke vragen zijn binnengekomen: 
N.a.v. A.1 (GS-brief over Werkreis Taiwan): mevrouw Niessink (Forum voor Democratie): 
1. Kan de gedeputeerde aangeven wat de schaal van de uitbreiding is en wat dit concreet ople-

vert voor de Drentse economie en werkgelegenheid? 
2. Kan de gedeputeerde aangeven wat de propositie is voor de te vestigen batterijenfabriek? 
 
Gedeputeerde Brink: Dat zou een uitbreiding met zich meebrengen van ongeveer 80 medewer-
kers. Dat is fase 1 en fase 2 is dan uitbreiding van de logistieke afdeling en dat zou nog eens 
40 arbeidsplaatsen kunnen opleveren. Wat betreft de te vestigen batterijfabriek. Die heeft he-
laas, gekozen voor Duinkerken. Dat ging om 90 hectare en totaal 3000 arbeidsplaatsen. 
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N.a.v. A.3 (GS-brief over Ganzenfoerageergebied Fochteloërveen): mevrouw Zuiker (Partij voor 
de Dieren) 
1. Graag een toelichting van het college waarom het college zich niet aan de voorwaarden in 

de rechtelijke overeenkomst houdt. 
2. Wat kunnen de juridische consequenties hiervan zijn, mochten alle partijen er niet uitko-

men? 
3. Hoe denk de provincie een Wnb vergunning af te gaan geven voor de resterende woningen 

in Kloosterveen 2, gezien de stikstofproblematiek, het feit dat extern salderen momenteel 
onmogelijk is én het feit dat de provincie een onbetrouwbare partner lijkt te zijn voor de na-
tuurorganisaties? 

 
N.a.v. A.3 (GS-brief over Ganzenfoerageergebied Fochteloërveen): de heer Brinkhorst (D66) 
- Is de gedeputeerde bereid tot heropening van het gesprek over dit vraagstuk met de natuur-

organisaties? 
 
Gedeputeerde Jumelet: De vraag die zich allereerst richt op waarom college zich niet aan de 
voorwaarden in de rechterlijke overeenkomst houdt, kan ik beantwoorden dat wij dat naar onze 
beleving wel hebben gedaan. Wat betreft de juridische consequenties, dat is aan eenieder. Er is 
altijd de mogelijkheid om een civiele procedure te starten. Hoe verder? Het is aan de initiatiefne-
mer om, indien nodig, een Wmb-vergunning aan te vragen. We gaan het gesprek niet herope-
nen, want het gesprek is altijd gebleven. Dus we zullen met elkaar het gesprek vervolgen, niet 
heropenen, maar vervolgen. 
 
N.a.v. A.5 (GS-brief over Urgentiebrief OV-bureau Groningen-Drenthe): de heer Pormes  
(GroenLinks) 
Graag willen wij dat de ingekomen stukken A.5. (Urgentiebrief OV-bureau Groningen Drenthe 
(GS-brief van 16 mei 2023)) en B.2. (Brief van Rover-Drenthe van 22 mei 2023 over Opheffen van 
lijn 59 en 77) meegenomen worden bij de behandeling van de OV-begroting. 
 
N.a.v. A.5 (GS-brief over Urgentiebrief OV-bureau Groningen-Drenthe): mevrouw Niessink  
(Forum voor Democratie) 
1. Is er enige actie ondernomen vanuit de Provincie richting het Kabinet n.a.v. deze urgentie-

brief? Zo ja; welke actie is ondernomen en wat is daar uitgekomen? 
2. Is er enige actie ondernomen op het verzoek voor een gesprek? Zo ja; wanneer ontvangt 

PS hierover een uitnodiging? Indien dit gesprek al heeft plaatsgevonden, waarom is dit bij 
PS niet bekend en wat is er uit dit gesprek gekomen? 

 
Gedeputeerde Vedelaar: De brief is geschreven door de decentrale overheden, die allemaal te 
maken hebben met het openbaar vervoer en de busdiensten en de twaalf provincies. Op onze 
uitnodiging is één partij ingegaan, dat was de Partij van de Arbeid. Dan word ik gevraagd, om-
dat ik een partijgenoot ben en iemand anders, die een andere partij vertegenwoordigt en stad 
en platteland een beetje vertegenwoordigt, om naar Den Haag te gaan om dat gesprek te voe-
ren. Dat is niet iets waar we onze Provinciale Staten ook voor uitnodigen, maar waarover we la-
ter natuurlijk wel verslag doen, als dat tot resultaten heeft geleid of niet. 
 
N.a.v. A.6 (GS-brief over Addendum bij ontwerpbegroting 2024 RUD Drenthe): mevrouw Nies-
sink (Forum voor Democratie) 
1. Wat gaat de gedeputeerde doen met de oproep van de Drentse gemeenten om een stevig 

signaal af te geven aan het RUD?  
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2. Kan de gedeputeerde onderzoek laten verrichten naar de houdbaarheid van de Rijks Uit-
voeringsdienst?  

 
N.a.v. A.6 (GS-brief over Addendum bij ontwerpbegroting 2024 RUD Drenthe): de heer Schuin-
der (BBB) 
1. Is dit niet een jaarlijks terugkomend probleem dat RUD tekorten in het budget heeft? Zo 

ja, hoe kunnen we dit structureel voorkomend probleem oplossen? 
2. Volgens ons is nog niet eens duidelijk of deze 7% extra echt nodig is, loopt de RUD niet 

teveel vooruit op de zaken? 
 
Gedeputeerde Kuipers. Ik wil de wijze waarop de vragen van Forum zijn ingeleid en die inleiding 
daarop, daar neem ik gewoon totale afstand van namens het college. Wat zal de gedeputeerde, 
dus ik als AB-lid, inbrengen? Die 7% zijn niet zomaar weg als we allemaal zeggen: daar hebben 
we geen zin in. Dus we zullen of een extra bijdrage moeten leveren aan de RUD, wat het voor-
stel was van het bestuur, of er zal een ander pakket moeten liggen, wat aannemelijk maakt dat 
de RUD de Omgevingswet ten goede kan uitvoeren. Dan vraagt u naar de houdbaarheid van de 
Rijksuitvoeringsdienst. Ik neem aan dat u bedoelt de regionale uitvoeringsdienst, want hij is niet 
van het Rijk, hij is van ons. En u zegt ook iets, heeft die nog bestaansrecht? Het is een verplichte 
gemeenschappelijke regeling, dus we hebben qua vorm daar niet heel veel aan te kiezen. 
 
Is het een jaarlijks terugkerend probleem? Nou, niet met een vaste reden. We hebben iedere 
keer als de RUD extra kosten nodig heeft, omdat er nieuwe milieueisen gelden, omdat er andere 
zaken aan de orde zijn. Wat gepland is, is dat de gemeenten nu ieder jaar een extra bijdrage 
wordt gevraagd, nog los van de Omgevingswet, omdat we vorig jaar de Drentse maat hebben 
herijkt. De provincie heeft er toen voor gekozen om in één keer al het budget toe te voegen om 
dat mogelijk te maken. Voor de gemeenten was dat nogal een grote sprong, dus hebben ge-
trapt ingevoerd. Vorig jaar is al besloten dat in 3 of 4 jaar tijd de gemeentelijke bijdrage wordt 
verhoogd.  
 
N.a.v. B.2 (Brief van Rover Drenthe over opheffen van lijn 59 en 77): mevrouw Niessink (Forum 
voor Democratie) 
1. Kan er een toezegging gedaan worden aan Rover dat er niet afgeschaald gaat worden op 

de buslijnen 59 (Gieten P+R – Emmen Station) en 77 (Gieten P+R – Bareveld)? 
2. Dat voorgaande bewerkstelligd wordt indien nodig door extra gelden beschikbaar te stel-

len vanuit de provincie?  
 
Gedeputeerde Vedelaar: Twee weken geleden hebben we hier de voorstellen van het OV-bureau 
besproken. In meerderheid heeft u laten weten zich te kunnen vinden in de standpuntbepaling 
van het college om niet af te schalen. Daarmee gaan wij terug naar het OV-bureau en daarmee 
zullen we voorkomen dat deze twee lijnen opgeheven moeten worden.  
 
N.a.v. B.13 (Brief van Meten=Weten Westerveld over Jaarverslag 2022): de heer Pormes (Groen-
Links) 
- Deelt u de analyse dat er nieuwe juridische mogelijkheden zijn? 
 
Gedeputeerde Brink: Wij zien geen nieuwe juridische mogelijkheden. 
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N.a.v. B.14 (Brief van Noord Nederlandse Coöperatie van Zorgorganisaties over Brandbrief aan 
minister Helder): mevrouw Niessink (Forum voor Democratie) 
- Om eenzaamheid tegen te gaan, werkdruk te verlichten door zorg te centreren en het oude 

zorgstelsel te herintroduceren;  is de gedeputeerde bereid om onderzoek te (laten) doen 
naar de mogelijkheid van het (her)openen van bejaardentehuizen in Drenthe?  

 
N.a.v. B.14 (Brief van Noord Nederlandse Coöperatie van Zorgorganisaties over Brandbrief aan 
minister Helder): mevrouw Turenhout (PvdA) 
- Wat is de mening van GS over de rol van zorgtechnologieën in de toekomst van de ouderen-

zorg? 
- Hoe denkt GS dat we ervoor kunnen zorgen dat de ouderenzorg toekomstbestendig blijft 

zonder dat dit ten koste gaat van de ouderenzorgorganisaties?  
- Is GS bereid om de brief van de 27 noordelijke ouderenzorgorganisaties te ondersteunen 

door er zelf een namens GS en PS, mits PS dit ondersteunt, erachteraan te sturen? 
 
Gedeputeerde Kuipers: Antwoord op vraag van Forum is nee!  
Op de vraag van de PvdA antwoordt hij: We hebben een Health Hub die leidend is in de zorg-
technologie. Als we die nog beter laten samenwerken met zorgverleners, dan krijgen ze niet al-
leen meer toegang tot de meest nieuwe techniek, maar wordt het opeens ook veel aantrekkelij-
ker om in de Drentse ouderenzorg te werken, omdat je dat uitdagender hebt en je hebt die 
nieuwe technologie. Ik denk dat de zorgen in de brandbrief dat die precies de punten zijn 
waarop er iets moet gebeuren. Dat kunnen we niet alleen in de regio doen, dat zal ook in Den 
Haag moeten gebeuren. Het is niet de enige brandbrief die ik heb gezien, dus ik heb het idee 
dat het probleem wel goed op tafel ligt. Ik zou zelf willen voorstellen, ik zie ook dat een aantal 
van de ondertekenaars vaste deelnemer is aan de Gezondheidstafel, om het aldaar te agende-
ren, want dan kan het ook worden besproken. Meestal zit een directeur of een directeur-gene-
raal vanuit het ministerie van VWS ook aan tafel. Dat lijkt mij zinvoller dan nog een brief sturen.  
 
Voorhangprocedure C 1: € 339.561,-- subsidie te verlenen aan de NV NOM voor de uitvoering 
van de European Digital Innovation Hub (EDIH) Noord-Nederland voor de jaren 2023 tot en met 
2025 
 
Conclusie: Gedeputeerde Staten kunnen overgaan tot subsidieverlening. 

6. Rondvraag 

De fractie van D66 stelt vragen over de interpretatie van de uitspraak rechtbank Noord NL m.b.t. 
verbod op het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen in het kader van de lelieteelt. 
 
Gedeputeerde Brink: De uitspraak van de rechtbank Noord-Nederland betreft een civiele kwes-
tie. Het gaat om een zaak tussen burgers en de kwestie bevindt zich dus niet in het publiekelijk 
recht, maar in het privaatrecht. We gaan het bestuderen, maar vooralsnog zien we nog geen 
aanleiding om vanuit het voorzorgsprincipe ruimtelijke ingrepen te moeten doen. 
  



 

7 

7. NRK-rapport ‘De toekomst van Groningen Airport Eelde’; Statenstuk 2023-116 

Gevraagd wordt: 
- de conclusies van Gedeputeerde Staten met betrekking tot afhandeling van de aanbevelin-

gen 1, 2 en 3 van de Noordelijke Rekenkamer, zoals vermeld in de bestuurlijke reactie op 
bladzijde 55-57, over te nemen; 

- Gedeputeerde Staten te verzoeken om de implementatie van de aanbevelingen, zoals in hun 
conclusies vermeld, in beeld te brengen via de reguliere planning- en controlcyclus. 

 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat Statenstuk 2023-116 als B-stuk wordt 
behandeld bij de PS vergadering van 27 september. 

8. NRK-rapport ‘Groen tot in de vezels’; Statenstuk 2023-115 

Gevraagd wordt: 
1. Gedeputeerde Staten te verzoeken tot afhandeling van aanbeveling 1 van de Noordelijke 

Rekenkamer, een lange termijnstrategie voor de groene chemie voor te leggen aan Provinci-
ale Staten ter vaststelling; 

2. ten aanzien van aanbeveling 4 van de Noordelijke Rekenkamer, aan Gedeputeerde Staten de 
informatiebehoefte en -frequentie van Provinciale Staten kenbaar te maken; 

3. Gedeputeerde Staten te verzoeken om de implementatie van de aanbevelingen 2 en 3, zoals 
in hun conclusies vermeld, in beeld te brengen via de reguliere planning- en controlcyclus. 

 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat Statenstuk 2023-115 als A-stuk wordt 
behandeld bij de PS-vergadering van 12 juli. 

9. Schorsing van de vergadering tot 28 juni 2023  

De voorzitter schorst de vergadering om 14.40 uur. 

[SCHORSING] 

10. Heropening vergadering en mededelingen (Blok 2) 

De voorzitter mevrouw Udinga heropent de vergadering op 28 juni om 9.30 uur en heet de aan-
wezigen welkom. Er hebben zich 4 insprekers gemeld. Bij het agendapunt 11 heeft mevrouw 
Raat van de Jongeren Advies Raad zich gemeld. En bij agendapunt 13 hebben zich 3 insprekers 
gemeld, te weten de heer J. Gorter namens Natuurmonumenten, het Drentse Landschap en de 
Natuur en Milieufederatie, de heer A. Steenbergen, namens LTO Noord en de heer B. Hanskamp 
(op persoonlijke titel). 
De fractie van GroenLinks komt met een ordevoorstel om agendapunt 11 Strategiedocument 
Strategie Groningen Airport Eelde NV 2024-2033 (GS-brief van 16 mei 2023)- Jaarstukken 2022 
en 1e Kwartaalrapportage 2023 van GAE NV (GS-brief van 8 juni 2023) aan te houden, tot na in-
stallering nieuwe College. Besloten wordt dit agendapunt aan te houden. De aanwezige inspre-
ker mevrouw Raat zal bij behandeling van het agendapunt opnieuw het woord voeren. 
 
Gedeputeerde Jumelet heeft een mededeling over de week van het Nederlandse voedsel. 
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10a. Voorhangprodecure 

Voorhangprocedure C 1: € 304.000,-- subsidie te verlenen aan Land en Tuinbouw Organisatie 
Noord (LTO-Noord) voor het project “DAW Uitvoeringsstimulans ten behoeve van water- en bo-
demkwaliteit voor de landbouw”. 
 
Conclusie: Gedeputeerde Staten kunnen overgaan tot subsidieverlening. 

11. Strategiedocument Strategie Groningen Airport Eelde NV 2024-2033 (GS-brief van 
16 mei 2023) en Jaarstukken 2022 en 1e Kwartaalrapportage 2023 van GAE NV (GS-
brief van 8 juni 2023) 

Dit agendapunt wordt aangehouden. 

12. Jaarrekening 2022 en ontwerpbegroting 2024 c.a. Noordelijke Rekenkamer; Statenstuk 
2023-106 

Gevraagd wordt: 
1. een zienswijze in te dienen over de Ontwerpbegroting 2024 NRK; 
2. in te stemmen met de bestemming van het resultaat over 2022; 
3. kennis te nemen van het jaarverslag 2022 en de jaarrekening 2022, inclusief de  

Accountantsverklaring; 
4. de bijdrage voor de NRK voor 2024 vast te stellen op € 326.666 en dit te verwerken in de 

provincie begroting 2024. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat dat Statenstuk 2023-106 als A-stuk 
wordt behandeld bij de PS-vergadering van 12 juli.  

13. Drents Programma Landelijk Gebied 

Dit agendapunt gaat over een GS brief van 16 juni. Vanuit de Wet stikstofreductie en natuurher-
stel is de opdracht voor de provincie Drenthe om voor 1 juli een gebiedsplan aan te leveren in 
het kader van het Nationaal Programma Landelijk Gebied. Bijgaand document wordt de Staten-
commissie ter kennisname aangeboden en na behandeling opgestuurd naar het ministerie van 
LNV. Bij de behandeling kunnen de zeven inspraakreacties worden betrokken die bijgevoegd 
zijn aan de agenda 
De 3 insprekers (de heer J. Gorter namens Natuurmonumenten, het Drentse Landschap en de Na-
tuur en Milieufederatie, de heer A. Steenbergen, namens LTO Noord en de heer B. Hanskamp, 
op persoonlijke titel) krijgen het woord. 
(De volledige teksten van de insprekers staan vermeld in het transcript van deze vergadering). 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat dit agendapunt voldoende behandeld 
is en dat het onderwerp deze Statenperiode zeker zal terugkomen op de agenda  

14. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden, NRK en verbonden partijen 

De heer Van den Berg (BBB) heeft een mededeling m.b.t. de Klankbordgroep Regio Zwolle.  
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15. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 15.05 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 6 september. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie van 6 september 2023. 
 
 
 
          , voorzitter 
 
 
 
          , Statenadviseur 



Versie 1 september 2023 1 

Toezeggingenlijst Statencommissie van 14 en 28 juni 2023 
     

Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

     
Statencommissie korte termijn 

1. Subsidieregeling voor 
woningeigenaren 

Gedeputeerde Stelpstra zegt toe PS op de 
hoogte te zullen houden of de subsidieregeling 
voorwoningisolatie bij woningeigenaren met 
een laag inkomen, het juiste instrument is. 
 

13-04-2022   

2. Artikel Boerderij Gedeputeerde Kuipers zegt toe een artikel uit 
de Boerderij.nl over ‘waarom provincies niet alle 
vergunningen in beeld hebben’ toe te sturen 
aan PS. 
 

PS 01-02-
2023 

 √ Bijgaand de url naar het artikel:  
 Waarom provincies niet alle vergunningen 
in beeld hebben - Boerderij 

3. Bijdrage Europark aan 
gebiedsontwikkeling 

Gedeputeerde Jumelet geeft aan dat 
gedeputeerde Brink schriftelijk terugkomt op de 
vraag van mevrouw Zuiker wat Europark gaat 
bijdragen aan de gebiedsontwikkeling Ruinen – 
Dwingelderveld. 
 

17-05-2023  √ De bijdrage vanuit Europarcs is € 42.250,- 
hiermee draagt Europarcs bij aan een 
fietsverbinding tussen de Molen, het 
zwembad en Europarcs Ruinen en leveren 
ze een bijdrage aan beleving langs de 
nieuwe routes in het gebied. Verder stelt 
Europarcs voor beide parken een 
mobiliteitsplan op met hierin een 
verkenning van de inzet van elektrisch 
vervoer (bus, fietsen en E-choppers). 
 

https://www.boerderij.nl/waarom-provincies-niet-alle-vergunningen-in-beeld-hebben
https://www.boerderij.nl/waarom-provincies-niet-alle-vergunningen-in-beeld-hebben
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4. Bijdrage commerciële 
partijen aan project 
Recreatie Expert Team 
Dagrecreatie, Groepen-
sector en Hotels 

Gedeputeerde Jumelet geeft aan dat 
gedeputeerde Brink schriftelijk terugkomt op de 
vraag van mevrouw Zuiker waarom de 
commerciële partijen slechts voor € 5000 aan 
uren gaan bijdragen. 
 

17-05-2023  √ Zowel de HISWA-RECRON, Koninklijke 
Horeca Nederland, Groepen Nederland en 
Rabobank stellen expertise beschikbaar ter 
waarde van € 5000, - in uren per jaar per 
partij. Hiermee worden de kosten van de 
begeleidingsgroep (€ 20.000 euro per jaar) 
door deze partijen gezamenlijk gedragen. 
 

5. Betrekken van 
onderwijsinstellingen bij 
wielerbaan 

Gedeputeerde Brink zegt toe dat hij PS op de 
hoogte houdt van het gesprek met de gemeente 
Assen over de wens van de staten om zoveel 
mogelijk sport en bewegen, opleidingen, 
onderwijsinstellingen te willen betrekken bij de 
wielerbaan. 
 

FCBE 
14-04-2021 

07-12-2021 
 
 
 
 
 
 
28-03-2023 

Bij brief van 7 december 2021 laat GS weten 
dat de gemeente Assen aan heeft gegeven 
dat het momenteel niet lukt om binnen de 
gestelde kaders de plannen te realiseren. De 
belangrijkste oorzaak zijn de gestegen 
bouwkosten. 
 
De gemeente Assen heeft de provincie per 
brief geïnformeerd over de plannen voor de 
ontwikkeling van een Onderwijs & 
beweegcampus, waar de wielerbaan 
integraal onderdeel van zal worden. Voor 
wat betreft een extra financiële bijdrage 
kan pas uitsluitsel geven worden 
nadat de plannen definitief zijn en de 
besluitvormingsprocessen doorlopen zijn. 
(LIS A.27 Statencommissie 17-05-2023) 
 
 

6. Concept Universiteit van 
het Noorden 

Gedeputeerde Bijl zegt toe direct na het 
zomerreces te komen met een update over de 
precieze gang van zaken van het concept 
Universiteit van het Noorden. 
 

FCBE 
02-06-2021 
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7. Overlast verzorgende 
asielzoekers (veiligelanders)  

Commissaris van de Koning zegt toe de uitkomst 
van het overleg met diverse partijen over de 
overlast verzorgende asielzoekers 
(veiligelanders) te delen met PS. 
 

PS 10-11-
2021 

01-02-2022  

8. Het initiatief van 
Stichting Drugsbeleid om 
een Burgerberaad te 
organiseren. 

Gedeputeerde Kuipers zegt toe dat GS zich nog 
wat extra verdiept in het initiatief van Stichting 
Drugsbeleid om een Burgerberaad over het 
drugsbeleid te organiseren, met het doel om 
een drugsbeleid met minder criminaliteit en 
minder gezondheidsrisico’s te realiseren. Het 
antwoord op dit verzoek door GS zal via een 
afschrift naar PS worden gestuurd.  
 

FCBE 
14-09-2022 

 √ Na het inwinnen van extra informatie 
omtrent dit initiatief heeft gedeputeerde 
Kuipers ervoor gekozen de brief voor 
kennisgeving aan te nemen en hier geen 
verdere actie op te ondernemen. 

9. Ondersteuning 
evenementen Wet 
natuurbescherming 

Gedeputeerde Kuipers zegt te dat hij gaat 
kijken hoe de provincie de evenementen nog 
extra kunnen ondersteunen als het gaat om de 
Wet natuurbescherming. De Staten zullen 
daarover, hetzij via brief hetzij via gesprek, op 
de hoogte worden gebracht voor 12 juli 2023. 
 

PS 30-05-
2023 

  

10. Drukkerijmuseum Gedeputeerde Vedelaar zegt toe om met de 
gemeente Meppel in gesprek te gaan over het 
Drukkerijmuseum en daarvan verslag uit te 
brengen aan de Staten. 
 

PS 30-05-
2023 

 √ LIS A.13 Statencommissie 06-09-2023 

11. Beeldvorming wolf Gedeputeerde Kuipers zegt toe dat 
gedeputeerde Jumelet schriftelijk terugkomt bij 
PS op de rondvraag van PvdD over de 
beeldvorming wolf en wat de passende 
handelswijze vanuit het college  

PS 30-05-
2023 
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Statencommissie lange termijn (langer dan 3 maanden) 
1. Werkbezoek Gedeputeerde Kuipers zegt toe een werkbezoek 

te willen organiseren om een aantal 
maatregelen te bekijken die gemeenten en 
waterschappen treffen op het gebied van 
klimaatadaptatie. 
 

12-01-2023  Update 05-07-2023:  
Voorstel: toezegging verwijderen van de 
lijst gezien er geen verzoek vanuit de 
Staten is gekomen hiervoor 
 

2. Ruimte voor Ruimte 
regeling 

Gedeputeerde Brink zegt toe de Ruimte voor 
Ruimte regeling nog eens tegen het licht te 
houden, om te kijken naar verbeteringen. 
 

02-03-2022 07-09-2022 Update 12-05-2022:  
Gedeputeerde Brink meldt per mail dat het 
voorstel voor aanscherping van de Ruimte 
voor Ruimte regeling naar verwachting in 
kwartaal 3 naar de Staten komt. 
 

3. Regionaal Mobiliteitsplan 
Drenthe 

Gedeputeerde Vedelaar zegt toe bij versie 2.0 
een afkortingenlijst toe te voegen. 
 

23-03-2022 07-02-2023 Update 07-02-2023:  
Regionaal Mobiliteitsplan 2.0 wordt medio 
2023 zoals het nu staat. 
 

4. Provinciaal 
Inpassingsplan Drentse 
zonneroute A37 
 

Gedeputeerde Brink zegt toe de Statencommissie 
Omgevingsbeleid te informeren zodra het 
participatieplan gereed is. 
 

23-03-2022 12-05-2022 √ Er is na de vergadering van GS op 21 
februari een informerende brief naar PS 
gestuurd over het gereed komen van het 
gemeentelijk beleidskader participatie van 
de Drentse Zonneroute A37 (LIS A2 
Statencommissie 17-05-2023). 
 

5. Actualisatie 
Luchtvaartbeleid 

Gedeputeerde Bijl zegt toe dat er een 
actualisatie komt van het provinciaal 
Luchtvaartbeleid. 
 

FCBE 
23-06-2021 

12-02-2021 Vanwege de ontwikkelingen in de 
onbemande luchtvaart en wat dit betekent 
voor het Drentse luchtvaartbeleid, is het 
wenselijk om het nieuwe beleid nog enige 
tijd uit te stellen totdat hier meer bekend 
over is. 
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6. Uitnodigen Nationaal 
coördinator Discriminatie 
en Racisme 

Gedeputeerde Kuipers zegt toe de Nationaal 
coördinator Discriminatie en Racisme uit te 
nodigen voor het najaar van 2022 om met de 
Staten en andere belangstellenden in gesprek te 
gaan over discriminatie en racisme in Drenthe. 
Hij zal hierover in overleg gaan met de 
Statengriffie.  
 

PS 01-06-
2022 

 In het presidium van 31 oktober 2022 is 
afgesproken dat de Nationaal coördinator 
Discriminatie en Racisme uit te nodigen na 
de Statenverkiezingen en voor het 
zomerreces. 
 

7. Alliantieproject 
Buurtvervoer Midden-
Drenthe 

Gedeputeerde Kuipers zegt toe dat wanneer het 
alliantieproject Buurtvervoer Midden-Drenthe 
een succes is, hij samen met gedeputeerde 
Vedelaar zal onderzoeken of het project vanuit 
de Sociale Agenda en vanuit `mobiliteit verder 
gebracht kan worden. 
 

PS 14-12-
2022 

 Update 05-07-2023:  
Het project is nog niet afgerond; de 
toezegging kan blijven staan. 

 

Moties 
M2020-12 
Brede Welvaart en 
duurzame 
ontwikkelingsdoelen als 
koers bij maatregelen 
economisch herstel 

Verzoekt het college om: 
- De principes van de brede welvaart en de 17 

duurzame ontwikkelingsdoelen (SDG's) van 
de Verenigde Naties als koers zien bij de 
uitwerking van de maatregelen gericht op 
economisch herstel tijdens als na de corona-
crisis; 

- deze principes en koers te betrekken bij de 
door GS in het najaar te organiseren 
bijeenkomst 'Weg uit de coronacrisis' 

 

PS 01-07-
2020 
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M2021-25,Innovatie 
infrastructuur en 
luchtkwaliteit 

Verzoekt het college om: 
- PS te informeren m.b.t. de stand van zaken 

rondom dit soort van IT-innovatie in Noord-
Nederland (inclusief Flevoland en in het 
bijzonder in Drenthe); 

- een verkenning uit te voeren in hoeverre dit 
soort van IT-innovatie ook in de provincie 
Drenthe te implementeren is; 

- aan bijvoorbeeld de bestuurscommissie MIRT 
of het Regionaal verband te verzoeken of zij 
in deze een proactieve rol kunnen vervullen 
om de betrokken stakeholders in dit 
onderwerp te horen. 

 

07-07-2021   

M 2021-41  
‘Burgers betrekken bij 
provinciale financiën’ 

Verzoekt het college om: 
- online presentaties te maken ten behoeve 

van burgers waarin een begrijpelijke uitleg 
wordt gegeven over de wijze waarop de 
financiële huishouding van de provincie 
Drenthe werkt; 

- er ten behoeve van specifieke momenten 
zoals de begroting, voorjaarsnota of de 
jaarstukken, jaarlijks begrijpelijke online 
presentaties worden gemaakt ten behoeve 
van alle burgers. 

 

PS 10-11-
2021 

22-02-2023 Dit onderwerp is besproken in de laatste 
bijeenkomst van de Werkgroep 
Programmabegroting. In 2022 zijn in dit 
verband de bekende ‘infographics’ 
opnieuw verschenen. Voor 2023 wordt 
vanuit de verkiezingen en door het nieuwe 
college bekeken hoe verder vorm gegeven 
zal worden aan deze motie. 
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M2022-18, Ruimte voor de 
Nedersaksenlijn 

Verzoeken het college: 
- volop inzet te blijven plegen op de 

Nedersaksenlijn vanuit alle verschillende 
disciplines, en de NSL als grote ruimtevrager 
een plek te geven in de actualisatie van de 
omgevingsvisie. 

 

01-06-2022  Update 7-02-2023:  
Nedersaksenlijn wordt volop inzet op 
gepleegd. Zie opgeleverde bidbook met 
daarbij MIRT onderzoek dat we nu mogen 
uitvoeren (LIS A21 van OGB 23-11-2022). 
Volgend ijkmoment zal rond de 
voorjaarsnota zijn. 
 

M 2022-30 
Hoge nood in Drenthe 

Verzoekt het college om: 
- Voor 1 juni 2023 in beeld te brengen welke 

mogelijkheden er zijn om aan de behoefte 
van de bezoekers te voldoen en welke 
partijen daarin aan zet zouden zijn; 

- Zo mogelijk met een voorstel te komen hoe 
tot realisatie over kan worden gegaan. 

PS 28-9-2022 08-06-2023 Update: 
Er is enige vertraging opgelopen bij de 
inventarisatie ivm aanleveren van data 
door stichting ‘Hoge Nood’, deze inmiddels 
aanwezig is en er wordt aan gewerkt om 
het onderzoek zo snel mogelijk af te 
ronden.  
Hierna komt er een plan van 
aanpak/voorstel met verzoek tot besluit. 
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M 2022-48 
Internationale Culturele 
Samenwerking voor een 
sterke grensregio 

Verzoekt het college om: 
- Een cultureel evenement te ontwikkelen 

langs de spoorlijn, in samenwerking met de 
Kreis Grafschaft Bad Bentheim en de 
Bentheimer Eisenbahn; 

- Hiertoe een uitgewerkt voorstel aan PS te 
sturen voordat de spoorverbinding Emmen-
Rheine voor personenvervoer wordt 
geopend. 

 

PS 9-11-2022 8-6-2023 Update 
Op 21 april heeft Gedeputeerde Stelpstra 
contact gehad met Landrat Fietzek van de 
Grafschaft Bentheim gesproken. De 
Landrat was zeer verheugd over dit 
initiatief, vooral omdat dit door de politiek 
in Drenthe wordt gedragen. Tijdens de 
afspraak met de gedeputeerde was ook 
het hoofd cultuurzaken vanuit de 
Grafschaft mee. Afgesproken is om een 
vervolgafspraak in te plannen. Ook is 
afgesproken dat Drenthe met een voorstel 
komt. Binnen de Drentse organisatie is 
door de Duitslandcoördinator contact 
gezocht met de het team CMV. Samen met 
een projectmedewerker wordt aan Drentse 
zijde aan een voorstel gewerkt. 
 

M 2023-1 
Provinciale Staten 
Vergaderen op locatie 

Verzoekt het presidium:  
- Er in het volgende vergaderseizoen 

2023/2024 zeker vier commissieverga-
deringen (2 OGB 2 FCBE ) op verschillende 
locaties in de provincie, zo veel mogelijk 
onderwerp gerelateerd worden belegd; 

- bij elk van de 4 commissievergadering een 
haalbaarheid en kostenberaming door de 
griffie wordt voorgelegd aan het presidium. 

- Na de 4 vergaderingen een evaluatie uit te 
laten voeren vanuit de griffie onder 
Statenleden ,GS, Griffie en andere direct 
betrokkenen, en deze evaluatie voor te 
leggen aan het Presidium. 

PS 01-02-
2023 
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M 2023-2 
Quickscan Drentse lJsbaan 

Verzoekt het college: 
Een quickscan uit te voeren om de 
mogelijkheden van een overdekte ijsbaan in 
Drenthe in kaart te brengen, inclusief een 
mogelijke locatiekeuze 
De uitkomsten van de quickscan in 2023 te delen 
met Provinciale Staten 

PS 1-02-2023  √ LIS A.8 Statencommissie 06-09-2023 

M 2023-7 
Behouden van 
hertenkampen in Drenthe 

Verzoeken het college:  
- er bij het kabinet en bij de tweede kamer 

fracties op aan te dringen het besluit te 
herzien en de damherten alsnog te plaatsen 
op de positieflijst met dieren die per 
1 januari 2024 ingaat. 

 

01-02-2023   LIS A.36 Statencommissie 06-09-2023 

M 2023-8 
Zorgen voor spoedeisende 
zorg 

Verzoekt het college: 
- Om zo spoedig mogelijk richting de 

verantwoordelijk minister deze problematiek 
onder de aandacht te brengen en te pleiten 
voor een spoedige opschaling van het aantal 
opleidingsplaatsen voor de SEH’s en 

- Met de partijen vertegenwoordigd aan de 
Drentse gezondheidstafel de consequenties 
van deze personeelstekorten voor de 
toegankelijkheid van zorg in Drenthe en 
mogelijke oplossingen in kaart te brengen 
en hierover de Staten vóór 1 juli 2O23 te 
berichten. 

PS 1-02-2023  Update 05-07-2023:  
De deadline van deze motie is verplaatst 
naar oktober 2023, na de mondelinge 
toelichting door gedeputeerde Kuipers ter 
vergadering 14-06-2023. 
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M 2023-9 
Vreemd energievoorziening 
in provinciale handen 

Verzoeken het college: 
- te laten onderzoeken hoe de publieke 

belangen in de provinciale 
energievoorziening beter geborgd kunnen 
worden bijvoorbeeld met het oprichten van 
een provinciaalenergie bedrijf; 

- dit onderzoek te voorzien van een 
appreciatie en voorstellen en deze aan PS te 
doen toekomen uiterlijk voor het 
zomerreces. 

01-02-2023   LIS A7 Statencommissie 06-09-2023 

M 2023-10 
Loonkloof 

Verzoekt het college te onderzoeken: 
- of er sprake is van een loonkloof onder de 

werknemers van de provincie Drenthe; 
- hoe groot deze eventuele loonkloof is; 
- welke factoren deze loonkloof verklaren; 

PS 8-3-2023  √ LIS A.33 Statencommissie 06-09-2023 
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